
5057 23/1 79: Skriftlig fremsættelse 5058 
[Mininisteren for offentlige arbejder] 

Investeringerne til elektrificeringen skal 
afholdes heraf. 

Regeringen finder på denne baggrund ti- 
den moden til fremsættelse af nærværende 
lovforslag. Der kan selvfølgelig være en ræk- 
ke detaljer omkring lovforslaget, som kan 
have interesse, og dem vil der blive mulighed 
for at komme ind på under udvalgsbehand- 
lingen. 

Jeg skal hermed indstille lovforslaget til 
tingets velvillige behandling. 

Kaj Hansen (DKP): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov 0111 mid- 

lertidig regulering af  boligforholdene. 
(Lovforslag nr. L 125). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Kaj Hansen (DKP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om byforny- 

else og boligforbedring. 
(Beslutningsforslag nr. B 61). 
Der er talt meget om byfornyelse og bolig- 

forbedring i de senere år, og der foreligger et 
stort materiale om emnet. Det består af rap-c 
porter, skriftlige redegørelser og forslag til 
projekter. Indtil dette forslags fremsættelse er 
der imidlertid ikke taget initiativ til en lov- 
givning om byfornyelse og boligforbedring. 

Der er heller ikke taget stilling til, hvordan 
byfornyelsen skal planlægges, finansieres og 
gennemføres. En betingelse for, at der virke- 
lig kan komme gang i byfornyelsen, er, at 
den nødvendige lovgivning gennemføres, og 
at der stilles betydelige offentlige midler til 
rådighed. 

På baggrund af den store arbejdsløshed 
skal det understreges, at arbejdskraftforbru- 
get udgør en stor del af ressourceforbruget. I 
forhold til 1973 er der i dag beskæftiget ca. 
30.000 færre i byggesektoren. Gennemførelse 
af byfornyelse f. eks. for et samlet beløb på 2 
mia. kr. vil forøge beskæftigelsen med 
12.000, og denne arbejdskraft er til rådighed. 

Forslaget tager sigte på snarest at få tilve- 
jebragt den anførte lovgivning. Idet jeg hen- 
viser til de udførlige bemærkninger, anbefa- 

ler jeg forslaget til velvillig behandling i fol- 
keting og udvalg. 

Den første sag på dagsordenen var: 

.1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til mi- 
nisteren for kulturelle anliggender: 

Forespørgsel [om Det kgl. Teaters fremtid] 
af  Grethe Fenger Møller (KF) m. fl. 

(Forespørgsel nr. XV. Anmeldt 16/1 79). 

Første næstformand (Erlendsson): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til ju- 
stitsministeren : 

Forespørgsel [om adoption] af  Inger Stilling 
Pedersen (KrF) m. fl. 

(Forespørgsel nr. XVI. Anmeldt 18/1 79). 

Første næstformand (Erlendsson): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

3) Forespørgsel til statsministeren: 
Forespørgsel a f  Ib Nørlund (DKP), Ebba 

Strange (SF), Niels Helveg Petersen (R V), Ib 
Christensen (DR) og Steen Folke (VS): 

»Hvilke oplysninger kan regeringen give 
om det europæiske monetære system?« 

(Forespørgsel nr. XII. Anmeldt 15/12 78. 
Fremme af foresp. vedt. 10/1 79). 

Forhandling 

Ib Nørlund (DKP): 
Jeg skal på vegne af de 5 partier SF, DKP, 

det radikale venstre, Danmarks retsforbund 
og VS kort motivere den stillede forespørg- 
sel. 
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